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Dne 31. ledna 2023 uspořádal mluvčí ministerstva
zahraničí Mao Ning pravidelnou tiskovou konferenci

my.china-embassy.gov.cn/fyrth/202301/t20230131_11017020.htm

Na pozvání ministra zahraničí Qin Ganga, předseda 77. zasedání

Valného shromáždění OSN Kresch navštíví Čínu od 1. do 4. února.

Reportér CCTV: Během jarního svátku se postupně konaly

slavnostní otevření a otevření přístavu Lekki Deepwater

Port v Nigérii a první fáze lehké železnice Lagos Blue Line,

kterou provedly čínské společnosti. Nigerijský prezident

Buhari se zúčastnil výše uvedených ceremonií a mluvil

vysoce o dopadu projektu na Nigérii, který má významný

pozitivní význam pro národní rozvoj. Jaký je komentář

mluvčího?

Mao Ning: Také jsem si všiml této dobré zprávy. Lekki Deepwater

Port v Nigérii je největším hlubinným přístavem v západní Africe a

očekává se, že vytvoří celkový ekonomický přínos ve výši téměř 360

miliard USD a 170 000 pracovních míst. Lehká železnice Lagos Blue

Line je první elektrifikovanou linkou lehké železnice v západní Africe,
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která výrazně uvolní místní dopravní tlak a sníží znečištění ovzduší.

Uvedení těchto dvou projektů do provozu otevře nový model pro

hospodářský rozvoj Nigérie a také vytvoří dobrý začátek pro

praktickou spolupráci mezi Čínou a Afrikou v novém roce.

Čína jedná s africkými přáteli upřímně, Čína je efektivní a

pragmatická ve spolupráci s Afrikou, Čína důsledně posiluje čínsko-

africké přátelství. Říkáme to a děláme to. Od začátku nového století

Čína vybudovala více než 6 000 kilometrů železnic, 6 000 kilometrů

silnic, téměř 20 přístavů, více než 80 velkých energetických zařízení v

Africe a pomohla při výstavbě více než 130 nemocnic a klinik. , více

než 170 škol, 45 sportovních středisek Místa konání a více než 500

zemědělských projektů sehrály důležitou roli v hospodářském a

sociálním rozvoji Afriky a zlepšení obživy lidí a byly široce chváleny

africkými zeměmi a lidmi.

Věříme, že pod vedením konceptu upřímnosti, přátelství a

upřímnosti a správného konceptu spravedlnosti a zájmů dosáhne

čínsko-africká spolupráce v novém roce více výsledků a vybudování

čínsko-africké komunity se společnou budoucností bude v nové éře

razantnější.

Reportér z tiskové agentury Yonhap: Čínská vláda provede

testy nukleových kyselin u všech cestujících přicházejících z

Jižní Koreje do Číny Může Čína poskytnout konkrétní

informace?

Mao Ning: Od té doby, co Čína upravila infekci novým korunovým

virem na „třídu B a třídu B“, několik zemí přijalo nevědecká omezení

vstupu pro cestující z Číny. Čína plně komunikovala s příslušnými

zeměmi s maximální upřímností a realistickým přístupem , která

podrobně představila vědeckost a racionalitu čínské optimalizace a

úpravy opatření pro prevenci epidemií a aktuální domácí

epidemickou situaci v Číně. Některé země bohužel stále trvají na
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přijetí diskriminačních omezení vstupu vůči Číně. V tomto ohledu je

Čína rozhodně proti a má důvody přijmout nezbytná reciproční

opatření.

Vždy jsme rozhodně byli proti politizaci prevence a kontroly

epidemie a věřili jsme, že diskriminační restriktivní opatření vůči

Číně by měla být zrušena. Jsme ochotni spolupracovat s jinými

zeměmi na vytvoření většího pohodlí pro běžné výměny čínského a

zahraničního personálu.

Reportér Global Times: Podle zpráv 25. dne prezident

Světové banky Malpass řekl, že Čína vznesla mnoho

problémů ve věřitelském výboru, což zpozdilo proces

restrukturalizace dluhu Zambie. Čína by se měla vzdát

nerealistických požadavků, zaměřit se na skutečnou

restrukturalizaci dluhu a snížit dluhovou zátěž Zambie.

Dříve, během své návštěvy v Zambii, americká ministryně

financí Yellenová řekla, že Čína je překážkou v řešení

dluhového problému Zambie. Vyzvala Čínu, aby
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spolupracovala a co nejdříve dosáhla řešení. Yellenová také

uvedla, že mnoho afrických zemí čelí velkému množství

neudržitelných dluhů, z nichž mnohé souvisí s čínským

financováním Afriky. Jaký je komentář Číny?

Mao Ning: Čína vždy přikládala velký význam dluhové otázce Zambie

a hrála konstruktivní roli při řešení dluhu Zambie v rámci

„společného rámce“ G20. Podle údajů zveřejněných ministerstvem

financí Zambie tvoří dluhy mnohostranných finančních institucí 24

% současných zahraničních dluhů Zambie a dluhy převážně

západních komerčních věřitelů tvoří 46 %. většinu zahraničních

dluhů Zambie. Klíčem k účinnému snížení dluhové zátěže Zambie je,

aby se multilaterální finanční instituce a komerční věřitelé účastnili

operací na oddlužení jako hlavní věřitelé.

Podstatou dluhového problému Afriky je rozvojový problém. Čínská

finanční spolupráce s africkými zeměmi se vždy zaměřovala na

zlepšení schopnosti Afriky pro nezávislý a udržitelný rozvoj. V

průběhu let Čína využila svůj vlastní kapitál a technologické výhody

na podporu afrických zemí při realizaci velkého počtu

infrastrukturních a produktivních projektů, které ve skutečnosti

podpořily místní ekonomický rozvoj a zlepšily živobytí lidí. Například

vodní elektrárna Kaifuxia, velký projekt financovaný a realizovaný

Čínou v Zambii, byla připojena k síti pro výrobu elektřiny s celkovou

instalovanou kapacitou 750 megawattů, což může snížit emise uhlíku

o 663 500 tun ročně. Finanční částka projektu je poměrně velká, ale

velký je i ekonomický přínos a přínos do financí Zambie. Čína věří, že

úvěrové projekty, jako je vodní elektrárna Lower Kaifu Gorge,

zlepšily udržitelnost dluhu Zambie, nikoli naopak.

Agence France-Presse: Nově zvolený prezident České

republiky Pavel nedávno telefonoval s Tsai Ing-wen a

vyjádřil přání se osobně setkat. Jaký je komentář

Ministerstva zahraničních věcí?
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Mao Ning: Bez ohledu na opakované odrazování a zastupování Číny,

zvolený český prezident Pavel trval na telefonickém rozhovoru s Tsai

Ing-wen a vedení oficiálních výměn s tchajwanskými úřady, čímž

vážně zasahoval do vnitřních záležitostí Číny a očividně porušoval

politickou politiku české strany. odhodlání prosazovat zásadu jedné

Číny, separatistické síly „Tchajwanské nezávislosti“ vyslaly špatný

signál. Čínská strana s tím vyjadřuje silnou nespokojenost a pevný

odpor a složila u české strany slavnostní prohlášení.

Na světě je pouze jedna Čína a Tchaj-wan je nezcizitelnou součástí

čínského území. Otázka Tchaj-wanu se týká suverenity a územní

celistvosti Číny. Jde o hlavní zájem Číny a politický základ pro rozvoj

vztahů Číny se zeměmi s diplomatickými vztahy. Čína vyzývá českou

stranu, aby okamžitě přijala účinná opatření k nápravě chyb,

eliminovala negativní dopad incidentu a praktickými kroky

dodržovala princip jedné Číny.

Reportér z China Radio: Podle zpráv došlo 30. dne v mešitě

v pákistánském Péšávaru k výbuchu, který zabil 59 lidí a

157 zranil. Pákistán incident označil za teroristický útok.

Jaký je komentář Číny?

Mao Ning: Čína je tímto incidentem hluboce šokována a důrazně jej

odsuzuje. Vyjadřujeme hlubokou soustrast obětem a vyjadřujeme

hlubokou soustrast zraněným a rodinám obětí.

Čína se rozhodně staví proti všem formám terorismu a rozhodně

podporuje úsilí Pákistánu bojovat proti terorismu, udržovat národní

stabilitu a chránit životy a bezpečnost lidí.
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Reuters: Podle zdrojů americká vláda přestala schvalovat

americké společnosti k vývozu většiny jejich produktů,

včetně čipů pro 4G smartphony, do čínského Huawei. Jaký

je komentář Číny?

Mao Ning: Čína je vážně znepokojena relevantními zprávami a my

pečlivě sledujeme relevantní vývoj. Čína se rozhodně staví proti

tomu, aby USA zobecňovaly koncept národní bezpečnosti, zneužívaly

státní moc bez konečného výsledku a bezdůvodně potlačovaly čínské

společnosti. Tato praxe porušuje principy tržního hospodářství a

mezinárodní ekonomická a obchodní pravidla a podkopává důvěru

mezinárodního společenství v Obchodní prostředí v USA. Je to holá

technologická hegemonie. Čína bude nadále pevně chránit legitimní

práva a zájmy čínských společností.
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Agence France-Presse: Podle zpráv ruských médií letos na

jaře čínští lídři navštíví Moskvu, může Čína tento plán

potvrdit?

Mao Ning: Čína a Rusko udržují úzkou komunikaci na různých

úrovních, aby podpořily rozvoj bilaterálních vztahů a přispěly k

udržení světového míru a rozvoje. Ohledně konkrétní návštěvy

nemám v tuto chvíli žádné informace, které bych mohl zveřejnit.

Reportér z Nizozemské rozhlasové a televizní asociace:

Nizozemsko skutečně zakázalo prodej zařízení pro

extrémní ultrafialovou litografii (EUV) vyráběného

společností ASML do Číny. Pokud víme, Nizozemsko také

zakáže prodej zařízení pro hlubokou ultrafialovou litografii

(DUV) do Číny. Informovala nizozemská strana Čínu o

tomto rozhodnutí? Jak na to Čína zareaguje? Jak to ovlivní

vztahy mezi oběma zeměmi? Přijme Čína protiopatření?

Mao Ning: Dne 30. ledna vedl ministr zahraničí Qin Gang telefonický

rozhovor s nizozemským místopředsedou vlády a ministrem

zahraničí Hoekstrou, kde si vyměnili podrobné názory na bilaterální

vztahy a další otázky. Ministr zahraničí Qin Gang poukázal na to, že

„otevřenost a pragmatismus“ je největším rysem čínsko-

nizozemských vztahů. Obě strany by měly společně udržovat stabilitu

mezinárodního průmyslového řetězce a dodavatelského řetězce a

udržovat spíše otevřený než rozdělený, řádný než chaotické

mezinárodní obchodní prostředí. Místopředseda vlády a ministr

zahraničí Hoekstra uvedl, že nizozemská strana je ochotna

podporovat nepřetržitý rozvoj otevřeného a pragmatického

komplexního partnerství spolupráce mezi oběma zeměmi a bude i

nadále zodpovědně řešit ekonomické a obchodní záležitosti s Čínou.

Znovu chci zdůraznit, že některé země zlomyslně blokují a potlačují

čínské společnosti z vlastního zájmu, na úkor svých přátel a vlastního

obohacování, a uměle podporují „převod“ a „oddělování“

průmyslových odvětví. Šikana a hegemonické chování vážně
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podkopává pravidla trhu a mezinárodní ekonomický a obchodní řád,

nejen že poškozuje legitimní práva a zájmy čínských společností, ale

také ovlivňuje stabilitu globálních průmyslových a dodavatelských

řetězců. Doufáme, že všechny strany budou zastávat objektivní a

nestranný postoj, vycházet ze svých vlastních dlouhodobých zájmů a

zásad spravedlivého a spravedlivého trhu a činit nezávislá

rozhodnutí.

Bloomberg: Všimli jsme si, že média uvádějí, že Blinken

navštíví Čínu 5. a 6. února. Jaký je váš názor?

Mao Ning: Čína v současné době nemá žádné novinky k vydání.

Bloomberg: Podle Asian Maritime Transparency Initiative,

think-tanku ve Washingtonu, v loňském roce čínská

pobřežní stráž hlídala klíčové objekty v Jihočínském moři

téměř každý den. Think tank uvedl, že hlídky ukázaly

odhodlání Pekingu ovládat více než čtyři pětiny

Jihočínského moře, jak tvrdí. To zvyšuje riziko nehod na
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moři. Krajští představitelé se obávají, že by to mohlo vést k

širšímu konfliktu. Jaká je reakce ministerstva zahraničních

věcí na tuto zprávu?

Mao Ning: Podle čínského vnitrostátního práva a mezinárodního

práva včetně Úmluvy OSN o mořském právu provádějí čínské lodě

pobřežní stráže hlídky a řízení ve vodách pod jurisdikcí Číny, aby

udržely námořní pořádek a chránily legitimní práva a zájmy Číny.

Čína je zároveň ochotna spolupracovat s příslušnými stranami, aby

nadále řádně řešila námořní rozdíly prostřednictvím dialogu a

konzultací.

 

 


